
RADA  POWIATU   

    w SŁUPSKU           

 

OR-II-R.0002.49.2018  

        

Protokół Nr XLIX/2018 

sesji  Rady Powiatu Słupskiego 

z dnia 16 października 2018 roku 

 

 

XLIX sesja Rady Powiatu Słupskiego odbyła się w Starostwie Powiatowym w Słupsku  

ul. Szarych Szeregów 14, w sali konferencyjnej nr 202  od godz.1300. 

 

 

Ad. I     

Otwarcie sesji 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - otworzył XLIX sesję Rady Powiatu 

Słupskiego. 

Powitał przybyłych radnych.  

Powitał gości: 

Panią Janinę Kwiecień - Wiceprezes Zarządu Związku Powiatów Polskich.   

Pana Tomasza Majewskiego – zastępcę Komendanta Miejskiego Policji w Słupsku. 

Pana Krzysztofa Ulaszka – Komendanta Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Słupsku. 

Pana Włodzimierza Sławny – Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Słupsku. 

Pana Grzegorza Jaworskiego – wójta Gminy Damnica. 

Pana Kazimierza Kozina – Przewodniczącego Rady Gminy Damnica.  

Powitał Zarząd Powiatu Słupskiego z jego przewodniczącym panem Zdzisławem Kołodziejskim. 

Powitał kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu, przedstawicieli mediów i wszystkich 

przybyłych na sesję. 

 

Obsługę prawną zapewniła radca prawny pan  Maciej Pryputniewicz. 

Protokolantem obrad była pani Irena Kaczmaryk z Wydziału Organizacyjnego. 

 

Ad. II 

Stwierdzenie kworum 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego  - na podstawie listy obecności 

stwierdził, że w obradach uczestniczyło 18 radnych, na stan ustawowy Rady 21 radnych. Stwierdził, 

że obrady były prawomocne. 

(listy obecności radnych i gości stanowią zał. nr 1 i 2 do protokołu) 

            

Do protokołowania wyników głosowania sesji wyznaczył wiceprzewodniczącego Rady pana 

Andrzeja Kordylasa. 
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Ad. III  

Zmiany w porządku obrad 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego  - przypomniał, że porządek obrad 

przekazał wcześniej do zapoznania się. (zał. nr 3 do protokołu) 

W dniu 11 października  br. wpłynął do przewodniczącego rady wniosek z Zarządu Powiatu z prośbą    

o wprowadzenie do porządku sesji projektów uchwał Rady Powiatu Słupskiego: 

- w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

- w sprawie zmian w budżecie Powiatu Słupskiego na 2018 rok, 

- w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Słupskiego. 

Proszę panią skarbnik o uzasadnienie konieczności wprowadzenia do porządku sesji kolejno 

projektów uchwał. 

Pani Jadwiga Janicka Skarbnik Powiatu – w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu poinformowała, że uchwała doprecyzowuje kwoty, które są ujęte                       

w uchwale budżetowej, tzn., że obligacje zostaną wyemitowane na pokrycie deficytu jak i na spłatę 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji obligacji i zaciągniętych kredytów. 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – zapytał, czy są pytania. Pytań nie 

było. Przystąpił do głosowania i zapytał, kto z radnych jest za wprowadzeniem do porządku sesji 

projektu uchwały w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania                               

i wykupu, zechce podnieść rękę i nacisnąć przycisk, kto jest przeciw, kto się wstrzymał  

podał wyniki głosowania: 

za - 18  przeciw -  0 wstrzymało się – 0 radnych 

 

Pani Jadwiga Janicka Skarbnik Powiatu - w sprawie zmian w budżecie Powiatu Słupskiego na 

2018 rok, wyjaśniła, że dotyczy zmian związanych z przewidywanym wykonaniem do końca roku                    

i wydatków bieżących i wydatków majątkowych. Do najważniejszych zmian należy zaliczyć przede 

wszystkim zmiany związane z inwestycjami drogowymi: droga powiatowa Barcino – Łosino – 

zadanie to zaplanowane jest do realizacji w roku 2019 z programu „Przebudowy dróg lokalnych”. 

Zadanie to zostało usunięte z budżetu  z roku 2018, będzie wprowadzone do budżetu 2019 roku.     

- zmiana dot. usunięcia z inwestycji związanej z pomorskimi trasami rowerowymi oznaczeniem 

międzynarodowym R-10 i Wiślana trasa rowerowa R-9 – jest to Partnerstwo Gminy Ustka.                             

Ze względu na brak dofinansowania środków z Urzędu Marszałkowskiego, zadanie będzie 

realizowane w roku 2019.  

- zmiana związana z wydatkami inwestycyjnymi dotyczy zwiększenia wydatków na zakup 

samochodu dla Centrum Domów Dla Dzieci w Ustce na kwotę około 80 tys. zł. i zwiększenie                                   

o 30 tys. zł istniejącego zadania inwestycyjnego związane ze zmianą pieca w kotłowni starostwa. 

Pozostałe zmiany związane są z wydatkami bieżącymi, które dostosowują przewidywane wykonanie 

do końca roku jak i dotyczy to również dochodów.    
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Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – zapytał, czy są pytania. Pytań nie 

było. Przystąpił do głosowania i zapytał, kto z radnych jest za wprowadzeniem do porządku sesji 

projektu uchwały w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania                               

i wykupu, zechce podnieść rękę i nacisnąć przycisk, kto jest przeciw, kto się wstrzymał  

wyniki głosowania: 

za - 18  przeciw -  0 wstrzymało się – 0 radnych 

 

Pani Jadwiga Janicka Skarbnik Powiatu - w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Słupskiego wyjaśniła, że zmiany są odzwierciedleniem zmian ujętych w projekcie uchwały 

budżetowej.  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – zapytał, czy są pytania. Pytań nie 

było. Przystąpił do głosowania i zapytał, kto z radnych jest za wprowadzeniem do porządku sesji 

projektu uchwały w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 

wykupu, zechce podnieść rękę i nacisnąć przycisk, kto jest przeciw, kto się wstrzymał  

wyniki głosowania: 

za - 20  przeciw -  0 wstrzymało się - 0 radnych 

Stwierdził, że projekty uchwał zostały wprowadzone do porządku sesji w pkt 7 ppkt 2,3 i 4. 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - zapytał, czy ktoś z radnych ma inne 

propozycje do porządku obrad. Takich propozycji nie było.  

Przystąpił do realizacji programu sesji. 

  1. Otwarcie sesji. 

  2. Stwierdzenie kworum. 

  3. Zmiany w porządku obrad. 

  4. Przyjęcie protokołu XLVIII sesji. 

  5. Interpelacje i zapytania radnych. 

  6. Informacja Pomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska  

      na terenie Powiatu Słupskiego za 2017 rok. 

  7. Podjęcie uchwał:  

      1) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Słupskiego, 

      2) w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

      3) w sprawie zmian w budżecie Powiatu Słupskiego na 2018 rok, 

      4) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Słupskiego. 

  8. Analiza oświadczeń majątkowych radnych za 2017 rok. 

  9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wnioski i oświadczenia radnych. 

11. Wystąpienie Starosty Słupskiego. 

12. Wręczenie Panu Zdzisławowi Kołodziejskiemu Staroście Słupskiemu Honorowej Statuetki  

       Samorządowiec 20 – lecia przez Związek Powiatów Polskich. 

13. Sprawozdanie z pracy Rady Powiatu Słupskiego za okres kadencji w latach 2014 – 2018. 

14. Zakończenie sesji. 
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Ad. IV  

Przyjęcie protokołu XLVIII sesji 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego  - przypomniał, że protokół XLVIII   

sesji były wyłożone do wglądu w pokoju nr 207 Wydziału Organizacyjnego. Zapytał, czy radni mają 

uwagi? Uwag nie było. Stwierdził, że protokoły XLVIII sesji Rady, zostały przyjęte.    

       

Ad. V  

Interpelacje i zapytania 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego –  zapytał, czy radni chcieliby złożyć 

interpelację na piśmie. Głosu udzielił radnemu Markowi Kołtunowi. 

 

Radny Marek Kołtun - interpelował w sprawie naprawy poboczy na drodze powiatowej 1130                         

na odcinku Żwirownia – Siemianice. 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego –  głosu udzielił radnej Marii Kobylarz. 

 

Radna Maria Kobylarz - poinformowała, że nie wymieniono barierek na moście w Łupawie, nie 

namalowano znaków poziomych przy szkole. 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - głosu udzielił radnemu Pawłowi 

Gonerze 

 

Radny Paweł Gonera - poprosił p. Starostę o interwencję w sprawie braku finansowania przez 

Ministerstwo Zdrowia Banku Tkanek i Komórek w słupskim szpitalu. 

   

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - głosu udzielił radnemu Andrzejowi 

Kordylasowi. 

   

Radny Andrzej Kordylas - podniósł temat czasowej organizacji ruchu w związku z przebudową 

drogi 1139G Damno – Bobrowniki i złożył petycję mieszkańców w sprawie przeprawy tymczasowej 

na rzece Łupawie w Damnie oraz odczytał pismo Wójta Gminy Damnica. 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego –  głosu udzielił radnej Annie Pietrzak. 

 

Radna Anna Pietrzak - nawiązując do swojej poprzedniej interpelacji w sprawie wycinki krzewów 

oraz znacznego uskoku tj. dużej różnicy w poziomie jezdni w stosunku do pobocza, którego 

utwardzenie zostało wymyte przy drodze 1177G na odcinku: pas startowy – Dobieszewo, a także 

wymytego utwardzenia pobocza i dużego uskoku przy drodze 1174G w Jaworach w Gminie Dębnica 

Kaszubska zapytała p Ożarka kiedy zostaną wykonane te prace. 
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Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - głosu udzielił radnemu Wojciechowi 

Krasuckiemu. 

 

Radny Wojciech Krasucki - zapytał, czy zostały podjęte rozmowy między ZSOiT w Ustce, 

Starostwem Powiatowym i Urzędem Miasta Ustka, a jeśli tak, to na jakim są etapie, w sprawie klas 

sportowych i klas mistrzostwa sportowego dla absolwentów gimnazjum i UTO. 

 

Ad. VI 

Informacja Pomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska 

na terenie Powiatu Słupskiego za 2017 rok 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - przypomniał, że o stanie środowiska                

w naszym powiecie  w obecności przedstawiciela WIOŚ-u  radni dyskutowali na posiedzeniu Komisji 

Rolnictwa, Środowiska oraz Bezpieczeństwa Publicznego. Na dzisiejszej sesji nie ma przedstawiciela 

WIOŚ-u. Jeżeli radni będą mieli pytania poprosił złożyć do Wydziału Organizacyjnego prześle je do 

WIOŚ-u. 

(Informacja stanowi zał. nr 4 do protokołu) 

 

Ad. VII 

Podjęcie uchwał:  

     

ppkt 1) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Słupskiego 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – poinformował, że w dnia                                      

1 października 2018 r. do Starostwa Powiatowego w Słupsku wpłynęła skarga na działalność Starosty 

Słupskiego w sprawie uchylenia się od dostarczenia skarżącemu kserokopii decyzji Starosty 

Słupskiego z dnia 24 kwietnia 2006 roku wraz z mapą i odpowiednimi zezwoleniami. Skargę                             

tę skierował do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej.  

Poprosił pana Marka Kołtuna przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie w tej sprawie 

stanowiska Komisji. 

 

Pan Marek Kołtun przewodniczący Komisji Rewizyjnej – odczytał uzasadnienie Komisji                            

do projektu uchwały o rekomendowanie skargi za bezzasadną.   

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – zapytał, czy ktoś z radnych, czy Pan 

Starosta ma uwagi? Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpił do głosowania skargi,  w związku z tym zapytał, kto z radnych jest  za uznaniem skargi                  

za bezzasadną proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk,  kto jest przeciw? kto się wstrzymał?  

(skarga stanowi zał. nr 5 do protokołu) 

podał wyniki głosowania: 

za - 20  przeciw - 0 wstrzymało się – 0  radnych 
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Stwierdził, że Rada Powiatu Słupskiego uznała skargę na działalność Starosty Słupskiego, w sprawie 

uchylenia się od dostarczenia skarżącemu kserokopii decyzji Starosty Słupskiego z dnia 24 kwietnia 

2006 roku wraz z mapą i odpowiednimi zezwoleniami za bezzasadną.  

(projekt uchwały stanowi zał. nr 6 do protokołu) 

 

Przystąpił do głosowania projektu uchwały  i w związku z tym zapytał, kto z  radnych jest                                

za przyjęciem  projektu uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk,  kto jest przeciw?                              

kto się wstrzymał ? 

podał wyniki głosowania: 

za - 19  przeciw – 0  wstrzymał się - 1 radny 

Stwierdził, że uchwała Nr XLIX/438/2018 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 16 października 2018 r  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność starosty słupskiego, została podjęta. 

(uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu) 

  

Projekty uchwał od ppkt. 2 do ppkt. 4 były omawiane na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 

oraz Rozwoju Powiatu i zostały zaopiniowane pozytywnie. 

     

ppkt 2) w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi 

do projektu uchwały. Uwag nie było.  

(projekt uchwały stanowi zał. nr 8 do protokołu)  

 

Przystąpił do głosowania i zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem omówionego projektu uchwały 

zechce podnieść rękę, kto jest przeciw? kto się wstrzymał?  

podał wyniki głosowania: 

za – 20     przeciw – 0    wstrzymało się – 0 radnych 

Stwierdził, że uchwała Nr XLIX/439/2018 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 16 października 2018 r  

w sprawie emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, została podjęta. 

(uchwała stanowi zał. nr 9 do protokołu) 

 

ppkt 3)  w sprawie zmian w budżecie Powiatu Słupskiego na 2018 rok 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego -  zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi 

do projektu uchwały. Uwag nie było.  

(projekt uchwały stanowi zał. nr 10 do protokołu)  

        

Przystąpił do głosowania i zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem omówionego projektu uchwały, 

zechce podnieść rękę i nacisnąć przycisk,  kto jest przeciw?  kto się wstrzymał? 

podał wyniki głosowania: 

za - 20   przeciw - 0  wstrzymało się - 0 radnych 

Stwierdził, że uchwała Nr XLIX/440/2018 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 16 października 2018 r  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Słupskiego na 2018 rok, została podjęta. 

(uchwała stanowi zał. nr 11 do protokołu) 
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ppkt 4)  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Słupskiego 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi 

do projektu uchwały. Uwag nie było.  

(projekt uchwały stanowi zał. nr 12 do protokołu)  

   

Przystąpił do głosowania  i zapytał,  kto z radnych jest za przyjęciem omówionego projektu uchwały, 

zechce podnieść rękę i nacisnąć przycisk,  kto jest przeciw?   kto się wstrzymał ? 

podał wyniki głosowania: 

za - 18   przeciw - 0  wstrzymał się - 1 radny 

Stwierdził, że uchwała Nr XLIX/441/2018 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 16 października 2018 r  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Słupskiego, została podjęta. 

(uchwała stanowi zał. nr 13 do protokołu)        

 

Ad. VIII 

Analiza oświadczeń majątkowych radnych za 2017 rok 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - poinformował radnych, że Urząd 

Skarbowy w Gdańsku analizował oświadczenia majątkowe za 2017 rok starosty pana Zdzisława 

Kołodziejskiego i przewodniczącego rady pana Jana Olecha i nie stwierdzono nieprawidłowości. Nie 

wpłynęła z Urzędu Skarbowego ze Słupska analiza radnych. 

 

Ad. IX 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił panu Zdzisławowi 

Kołodziejskiemu Staroście.  

 

Pan Zdzisław Kołodziejski starosta – pan Marek Kołtun interpelował o drogę 1130 naprawienie 

poboczy w kierunku Siemianice – Jezierzyce. Odpowiedział, że interpelację przekaże do Zarządu 

Dróg Powiatowych w celu uzupełnienia tego pobocza.  

Pani Maria Kobylarz mówiła o drodze w Łupawie, na której brakuje odświeżonych pasów, 

pomalowanych barier, są to sprawy ważne dla bezpieczeństwa, będą realizować te prace.  

Wniosek radnego Pawła Gonery dotyczący banku komórek macierzystych. Ponieważ jest to temat 

złożony i nie odpowie teraz. Zajmie się tą sprawą, żeby nie zaprzepaścić szansę jakie daje możliwość 

przeszczepu.  

Pan Andrzej Kordylas zwrócił się z zapytaniem z petycją w sprawie czasowej organizacji ruchu na 

drodze między Damnem, a Bobrownikami podczas remontu mostu. Wyjaśnił, że między czasie 

zapadła decyzja o przedłużenie terminu i termin zamknięcia mostu przenieść na piątego listopada. 

Między czasie wystąpili do wojewody o ewentualne wsparcie służb wojskowych, o zorganizowanie 

przeprawy pontonowej. Na dzień dzisiejszy planowali, żeby przewozy zbiorowe, które były 

organizowane do tej pory przez Firmę NORD i PKS odbywały się objazdem wyznaczonym. Dodał, 

że drogi tej nie znał, a ważne stwierdzenie radnego, że jest droga gminna, która nadawałaby się                             
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i można ją w tym czasie wyremontować, jest to ważny znak i będą się musieli tym zająć. Za chwilę 

pan dyrektor Ożarek powie o stanie technicznym tego mostu i możliwościach realizacji tego zadania.  

 

Pan Mariusz Ożarek dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych – powiedział, że jest to jeden                                 

z ważniejszych obiektów mostowych jeżeli chodzi o przebudowę. Wartość przebudowy szacowana 

jest na kwotę 2 880 000 zł. Dodał, że do tej pory tak dużym obiektem był most w Charnowie, który 

realizowali wcześniej. Omówił stan techniczny mostu w Damnie i zniszczone jego elementy. Dodał, 

że udało się pozyskać środki z rezerwy budżetu Państwa przeprowadzić projektowanie. W latach 

2011- 2012 starali się wzmocnić ten obiekt mostowy, został przewężony do jednego pasa ruchu                          

i obecnie to wytrzymuje, ale daje się zauważyć, że uszkodzenia ścinające przy przyczółkach 

pojawiają się pierwsze oznaki spękań. W przypadku gdy te spękania się powtórzą trzeba będzie 

zamknąć obiekt dla ruchu ciężarowego i puścić ruch samochodów osobowych. Odnośnie mostu 

tymczasowego, powiedział, że do tej pory w historii powiatu słupskiego nie wykonywano mostów 

tymczasowych. Związane jest to z tym, że drogi powiatowe mają wąskie pasy drogowe, nie są                            

to drogi krajowe, gdzie zarządca drogi ma możliwość wykonania takiego obiektu  technicznego                         

w swoim pasie drogowym. Odnośnie kosztów, które doszłyby do połowy wartości do obiektu, który 

jest teraz realizowany, powiedział, że z punktu widzenia decyzji środowiskowych samo 

projektowanie mostu tymczasowego jest ważne, a nie wiadomo, czy na to dostaniemy zgodę. Dodał, 

że ten obiekt muszą skończyć do miesiąca maja – czerwca 2019 roku, ponieważ jest to realizowane 

w środkach niewygasających, dlatego nie ma czasu na dodatkową przeprawę. Pomysł radnego, żeby 

wykorzystać drogi gminne do objazdów jest pomysłem dobrym. Jak pan starosta powiedział,                           

że wystąpili o most pontonowy, który nie wymaga takich zgód, a jeżeli wojsko by się zaangażowało 

to ta przyprawa może dojść do szybkiej realizacji, natomiast trzeba poczekać na odpowiedź. Niemniej 

szukałby alternatywnie drogi dojazdowej z drugiej strony. Dodał, że tę przeprawę trzeba realizować 

ze względu na bezpieczeństwo mieszkańców nie patrząc na te objazdy, bo jest to rzecz drugorzędna. 

Z punktu widzenia bezpieczeństwa ten obiekt może ulec dość szybkiej katastrofie.  

 

Radny Andrzej Kordylas – jako radny rozmawiał z firmami, które są zaangażowane w tą sytuację 

podając przykład firmy produkującej ziemniaki, która przewozi ziemniaki na drugą stronę. Jak 

obliczyli jakie koszty pochłoną ich przy dodatkowych 30 km przewozu, to są w stanie dofinansować 

dojazd do tego mostu pontonowego. Taka możliwość istnieje. Dodał, że chodzi o przestrzeń czasową 

dotyczącą przewozów. Powtórzył, że jeśli byłby most pontonowy, to firmy te są w stanie 

dofinansować dojazd do niego z jednej i drugiej strony mostu.  

 

Pan Mariusz Ożarek dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych – jeżeliby most pontonowy powstał, 

to przy zaangażowaniu Zarządu Dróg Powiatowych, czy firm. Przy najazdach nie są to duże koszty, 

będą rozmawiać, ale działał by dwutorowo. Gminna droga nie została wskazana ze względu na jej 

stan techniczny. Trzeba pójść w kierunku jej przygotowania jako alternatywny objazd.  

 

Radny Andrzej Kordylas - dodał, że most przechodzi przez granicę „Natura 2000”. Myśli,                              

że jedyną sytuacją, która pozwoli na tą sytuację, oczywiście kwestia społeczna jest istotna. Może 

kwestia ta powinna być w tym duchu, żeby ten most pontonowy powstał. Dodał, że piątego listopada 

nastąpi blokada między Mianowicami, a tą drogą.  
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Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił panu Zdzisławowi 

Kołodziejskiemu Staroście.  

 

Pan Zdzisław Kołodziejski starosta – uważa, że termin do 5 listopada da szansę do dokładnego 

wytyczenia objazdu, uwzględniając to, o czym mówił pan dyrektor. Niezależnie od tego, czy uzyskają 

wsparcie w postaci mostu pontonowego, czy nie. Dodał, że stan techniczny tego mostu może grozić 

w każdej chwili katastrofą. Odnośnie wsparcia firm, zwracał się do Firmy FARMFRITES, która nie 

wyraziła zainteresowania, Firma SOBAŃSKI deklarowała 10 000 zł. – są to bardzo małe środki,                      

w związku z tym zrezygnował.  Też radni mówili, żeby od osób prywatnych dofinansowań nie 

przyjmować, bo to różne rodzi niedomówienia. Jeżeli chodzi o ziemniaki miał informację,                                

że ziemniaki są wykopane i są przechowalni.  

 

Pan Kazimierz Kozina przewodniczący Rady Gminy Damnica - powiedział, że jest duże 

niezadowolenie społeczeństwa w sprawie tego mostu. 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – myśli, że wspólnymi siłami ten 

problem można rozwiązać, nie można zrzucać jeden na drugiego. 

 

Pan Kazimierz Kozina przewodniczący Rady Gminy Damnica – odniósł się do przekazywania  

niespójnych wiadomości, między ZDP, a przewoźnikiem. 

 

Pan Zdzisław Kołodziejski starosta - zapytał o jakim przewoźniku mówi, bo z nimi jest wszystko 

uzgodnione, pa przewodniczący nie jest na bieżąco. Objazdy te organizuje Zarząd Dróg 

Powiatowych. 

 

Pan Mariusz Ożarek dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku – wyjaśnił, że ze strony 

Zarządu wszystko robią, żeby ten most pontonowy powstał, nie jest to od nas zależne, takie 

przeprawy są w dyspozycji sił zbrojnych. Petycja wpłynęła, dobrze by było ponowić i skierować do 

wojewody, żeby wiedział, że jest to odgłos społeczny.   

Odpowiedział, też, że został zatwierdzony projekt organizacji ruchu, zamknięcie mostu miało być                   

z dniem 22, wczoraj na Zarządzie została podjęta decyzja, że termin zostanie wydłużony do                                 

5 listopada. Dwie rzeczy zdarzyły się niezależnie, wykonawca zaczął od rana rozwozić pismo                           

o zamknięciu, a dzisiaj będą informacje o 5 listopada. Odnośnie projektu, rozmowy z gminą były                     

w ubiegłym roku. 

 

Pan Zdzisław Kołodziejski starosta – poprosił dyrektora o odpowiedź radnej Anny Pietrzak 

remonty poboczy w Podolu i Jaworach.  

 

Pan Mariusz Ożarek dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku – wyjaśnił, że odnośnie 

Jaworów jest to inwestycyjne zadanie, wykonawca ma termin do końca miesiąca. Wydaje się,                       

że w tym terminie powinno się zrealizować. Jak nie, to ZDP zrobi sam i obciąży wykonawcę.  

Natomiast z pasem startowym jest gorzej, bowiem jest to kilkokilometrowy odcinek drogi.                                  
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Wie, że będzie więcej środków na bieżące utrzymanie dróg, będą musieli to zadanie realizować                         

i zaczną na początku listopada.  

 

Radna Anna Pietrzak - zapytała kiedy, konkretnie będzie ten remont. 

 

Pan Mariusz Ożarek dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku – odpowiedział Budowo 

– Jawory do końca miesiąca, w rejonie Leśni na początku listopada.  

 

Pan Zdzisław Kołodziejski starosta – radny Wojciech Krasucki zapytał, czy zostały podjęte 

rozmowy między ZSOiT w Ustce, Starostwem Powiatowym i Urzędem Miasta Ustka, a jeśli tak, to 

na jakim są etapie, w sprawie klas sportowych i klas mistrzostwa sportowego dla absolwentów 

gimnazjum i UTO. Odpowiedział, że takie rozmowy odbywały się trzy razy, ale skończyły się 

pesymistycznie. Zarówno dyrektor szkoły w Ustce jak również dyrektor naszej szkoły doszli do 

wniosku, że nie da to żadnego przełożenia na nabór do liceum.  

 

Radny Wojciech Krasucki - ponieważ, nie będzie miał okazji uczestniczyć w sesjach w kolejnej 

kadencji, dlatego prosi wszystkich, którzy kandydują, żeby spowodować i spróbować w formie klas 

sportowych i klas mistrzostwa sportowego wspomóc ustecką szkołę, ponieważ to jedyne, by ratować 

tę szkołę. Jeżeli dyrektorzy nie mogą się dogadać, to prosi przyszłego starostę i przyszłego burmistrza 

o współpracę w tym zakresie.   

 

Pan Zdzisław Kołodziejski starosta – wyjaśnił, że obecni na spotkaniu byli starosta i burmistrz                        

i wszyscy podjęli taką decyzję, że nie dają przyszłości, a dla szkoły podstawowej, która powstała                   

w miejscu gimnazjum udostępnili po kosztach salę gimnastyczną, bo w przyszłości może do takiej 

współpracy dojdzie.  

 

Ad. X  

Wnioski i oświadczenia radnych 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – zapytał, czy ktoś z radnych chce 

złożyć wniosek lub oświadczenie. Głosu udzielił radnemu Andrzejowi Kordylasowi  

 

Radny Andrzej Kordylas – odczytał petycję mieszkanki Gminy Damnica w sprawie ul. Leśnej                        

i Witosa w Damnicy ponownie apelował do władz gminy o uwzględnienie w planach inwestycyjnych 

wykonanie pobocza w formie chodnika na odcinku od przystanku  do drogi Leśnej w Damnicy. Przy 

ul. Witosa znajduje się przystanek autobusowy z którego korzystają nie tylko dzieci ale i dorośli. 

Odcinek ten jest bardzo niebezpieczny ze względu na ostry zakręt. Ponieważ wspólnie finansujemy 

chodniki powiatowe, dlatego zgłasza ten wniosek, żeby uwzględnić w planach inwestycyjnych 

powiatu  chodnik od ul. Leśnej w stronę przystanku autobusowego. Podziękował dyrektorowi ZDP 

za oczyszczenie poboczy, droga stała się bardziej bezpieczna. 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił radnej Mari Kobylarz. 
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Radna Maria Kobylarz – przy szkole w Łupawie proszono o spowalniacze na drodze powiatowej 

jak również naprzeciwko urzędu gminy, złagodzić zjazd do firmy Uleberg, odmalować przejście dla 

pieszych przy kościele.  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił radnej Barbarze 

Zawadzkiej. 

 

Radna Barbara Zawadzka –  w związku z nasileniem się ruchu na drodze powiatowej Bobrowniki 

– Łebień wnioskowała o utwardzenie wysokiego pobocza przy tej drodze. 

 

Pan Mariusz Ożarek dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku – odpowiedział, że te 

prace już wykonują. 

 

Ad. XI 

Wystąpienie Starosty Słupskiego 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – w związku z zakończeniem                                  

V kadencji udzielił głosu panu Zdzisławowi Kołodziejskiemu Staroście.  

 

Pan Zdzisław Kołodziejski starosta – zwracając się do Pana Przewodniczącego i Wysokiej Rady 

powiedział (wystąpienie stanowi zał. nr 14 do protokołu)  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - podziękował Panie Starosto                                        

za podsumowanie tego pracowitego okresu. 

 

Ad. XII 

Wręczenie Panu Zdzisławowi Kołodziejskiemu Staroście Słupskiemu Honorowej Statuetki  

Samorządowiec 20 – lecia przez Związek Powiatów Polskich 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - poprosił Panią Janinę Kwiecień 

Wiceprezes Zarządu Związku Powiatów Polskich  o wręczenie Statuetki 

 

Pani Janina Kwiecień Wiceprezes Zarządu Związku Powiatów Polskich  - przed wręczeniem        

Panu Zdzisławowi Kołodziejskiemu Staroście statuetki nawiązała do wieloletniej współpracy 

poczynając od starosty Stanisława Kądzieli, starosty Sławomira Ziemianowicza oraz obecnego 

starosty Zdzisława Kołodziejskiego. Również nawiązała do problemów z jakimi borykają się 

powiaty, między innymi z remontami dróg, zwracając uwagę na fakt, że powiaty nie mają takich 

dochodów własnych jak gminy. Nie dokończono reformy powiatowej, nie zwiększono dochodów 

własnych, dlatego powiaty dzielą te dochody na wszystkie zadania, których jest bardzo dużo. dodała, 

że mimo to we wszystkich powiatach udaje się bardzo wiele, jak w zakresie polityki zdrowotnej, 

infrastruktury drogowej, oświaty, która jest „oczkiem w głowie” każdego samorządu, do której trzeba 

dokładać, bo nie wystarcza subwencji oświatowej. To problemy, z którymi się borykają, dodając,        
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że osiągnięcia są, za co w imieniu Zarządu serdecznie podziękowała. Następnie wręczyła w imieniu 

ZPP Honorową Statuetkę Samorządowiec 20 – lecia przez Związek Powiatów Polskich. 

 

Pan Zdzisław Kołodziejski starosta – podziękował pani wiceprezes i wspomniał, że pani Starosta 

taką statuetkę też otrzymała. 

 

Ad. XIII.  

Sprawozdanie z pracy Rady Powiatu Słupskiego za okres kadencji w latach 2014 – 2018 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – zwracając się do Wysokiej Rady, 

Starosty Słupskiego – powiedział, że (wystąpienie stanowi zał. nr15 do protokołu.)  

Po wystąpieniu zaproponował radnym i obecnym na sesji zabrania głosu. Głosu udzielił radnemu 

Wojciechowi Krasuckiemu. 

 

Radny Wojciech Krasucki – odniósł się do wystąpienia pana starosty podsumowujące kadencję. 

Wspomniał pan starosta, że na terenie powiatu jest 50 obiektów mostowych. Nasunęła się radnemu 

uwaga, kiedyś było, że „budujemy mosty dla pana starosty”, odwrócił, dla przyszłych radnych i pana 

starosty i przyszłego zarządu. „Apel do starosty remontujmy nasze mosty.”  

 

Na zakończenie Przewodniczący Rady Jan Olech wraz ze Starostą panem Zdzisławem Kołodziejskim 

wręczyli radnym podziękowania za czteroletnią pracę. Również podziękowanie od 

przewodniczącego i radnych otrzymał pan Starosta Zdzisław Kołodziejski, pan Rafał Konon 

wicestarosta, pani Jadwiga Janicka Skarbnik Powiatu, pani Marta Bursztynowicz Sekretarz Powiatu 

oraz pani Irena Kaczmaryk pracownik Biura Rady. Na zakończenie pan Starosta Zdzisław 

Kołodziejski wręczył podziękowanie od radnych panu przewodniczącemu Janowi Olechowi.  

 

Ad. XIV 

Zakończenie sesji 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego  - stwierdził, że porządek sesji został 

wyczerpany. Zamknął XLIX sesję Rady Powiatu Słupski. Podziękował radnym i wszystkim obecnym 

za udział w obradach. Wszystkim, którzy kandydują życzył powodzenia, żeby w najszerszym gronie 

spotkali się w następnej kadencji.  

zakończenie godz. 1430   

 

(protokół wyników głosowania XLIX/2018 sesji Rady Powiatu Słupskiego z dnia 16.10.2018 roku 

stanowi zał. nr 16 do protokołu) 

 

(wniosek i opinie Komisji Budżetu i Finansów oraz Rozwoju Powiatu z dnia  16.10.2018 r. stanowi 

zał. nr 17 do protokołu) 

 

(rejestr uchwał rady powiatu słupskiego za okres 2014 -2018 stanowi zał. nr 18 do protokołu) 

(rejestr interpelacji i wniosków za lata 2014 – 2018 stanowi zał. nr 19 do protokołu) 
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Integralną część niniejszego protokołu stanowi nagranie na płycie DVD oznaczone Protokół                              

Nr XLIX/2018 sesji Rady Powiatu Słupskiego z dnia 16.10. 2018 roku i przechowywane jest przy 

protokole w Wydziale Organizacyjnym. 

 

          

          Przewodniczący Rady 

                    Jan Olech 

Protokołowała: 

Irena Kaczmaryk 

 

 

 


